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آخرین نشست خبری سخنگوی دولت در سال 94 با سوالات متعددی از سوی خبرنگاران برگزار شد. از روابط دولت با مجلس

و دستگاه قضا گرفته تا ماجرای ممنوع التصویری و حکم بابک زنجانی و ....

سخنگوی دولت؛ 

به گزارش اسپادانا خبر، محمدباقر نوبخت که سخنانش را با تشکر از استقبال کمنظیر مردم سختکوش و متدین یزد از رئيس
جمهور آغاز کرد، گفت: بسیاری از خانوادهها را دیدم که سوار بر یک موتور آمده بودند تا کاروان خدمتگزار مردم را ببینند.

 او سپس به تمامي سوالات پاسخ داد که اهم سخنانش به نقل از خبرگزاري ها را در ادامه مي خوانيد:
- ممنوعالتصویری سیدمحمد خاتمی و اظهارات محسنی اژه ای/ ما فقط نمیخواهیم پیرامون این موضوع صحبت کنیم.

قصدمان این است که اگر تصمیمی گرفته شود شورای عالی امنیت ملی در مورد آن صحبت کند. با توجه به آنکه رئیس شورای
عالی امنیت، رئیس جمهور هستند و به این موضوع پرداختند امیدواریم دبیر شورای عالی امنیت در اولین جلسه این مسأله را

مطرح کند.
*{در پاسخ به سوالی در مورد تمایل دولت به ریاست لاریجانی برای مجلس دهم} انتخاب رئیس مجلس مربوط به نمایندگان

است و 290 نماینده در این رابطه اظهارنظر میکنند که هیچ مرجع بیرونی نمیتواند برای تصمیم نمایندگان اثرگذار باشد.
- اتهامات برخي نمایندگان به دولت/ هر نوع اتهام ناروا طبق قانون جرم است و فساد محسوب میشود که در این مورد دولت

پیگیریهای لازم را در رابطه با مصادیق اتهامات نادرست وارد شده به برخی خدمتگزاران مردم در قوه مجریه، از مجاری
قانونی انجام خواهد داد. اینکه هر کسی اطلاعاتی داشته باشد خودش قاضی و دادستان شده و حکم دهد اتفاقی مضحک است

و لازم است که همه از طریق مجاری قانونی در این موارد اقدام کنند. نمایندگان باید مسئولیت اظهارنظرهایشان را پذیرا
باشند اگرچه قانون برای نمایندگان حق اظهارنظر را به رسمیت میشناسد، اما نمیتوانند ایراد اتهام و تشویش اذهان عمومی

کنند.
 ** اینکه دولت و وزراي آن کیف خود را بردارند و در راهروهای قوه قضاییه باشند، فکر نمی کنم درست باشد و باید با

سازماندهی مشخص و اخلاق مدارانه که در همه قوا به ویژه قوه مقننه که نمایندگان تریبون آنلاین دارند، مسئولیت آن را
بپذیرند.

 ** بارها از دولت گذشته از بنده سوال شد، ولی من گفتم لزومی بر اطلاع رسانی نیست و در جای خود بررسی می شود،
امروز در مصدری هستیم که اسناد کشور را در اختیار داریم و درست نیست در غیاب آنها حرف هایی را بزنیم.

- افشای خبر اعدام دسته جمعی 800 اسیر عراقی از سوی یکی از نمایندگان مجلس/ اطلاعرسانی نادرست و غیرواقعی
میتواند به منافع ملی لطمه زند. بیان و انتشار هرگونه خبری که منافع ملی را مخدوش کند و تنها فواید موقت وسطحی برای

یک سلیقه سیاسی ایجاد کند قابل قبول نیست و اظهار تأسف عمیق میکنم از اینکه برخی اتفاقات که نباید از سوی برخی
افراد برای بهرهبرداری کوتاهمدت افشا شود ظرف ماههای گذشته اتفاق افتاده است و توقع ما از شورای عالی امنیت ملی

است که متناسب آن برخورد کند.
- احتمال راهاندازی اتاق اقتصادی مشترک ایران و آمریکا/ دولت مخالف نیست و در چارچوب منافع ملی محدودیتی در این

رابطه برای همکاریهای مشترک وجود ندارد و ما میتوانیم ارتباطات اقتصادی با توجه به همه نکات مورد تأکید نظام و رهبری
داشته باشیم.

- در مورد حکم اعدام بابک زنجانی/ مرجع قضایی با قاطعیت نسبت به احقاق حق ملی و بیتالمال اقدام کردند و به نظر
میرسد افکار عمومی این حکم را سختگیرانه نداند اما باید موضوع بازگشت 2 هزارو 700 میلیارد تومان را به بیتالمال مورد

نظر قرار دهیم.
- عملکرد صداوسیما نسبت به دولت/ قضاوت در این مورد را بر عهده جامعه میگذاریم اما لازم است بگویم اعتبارات

صداوسیما در سال 95 نسبت به سال 94 افزایش داشته و 100 درصد اعتبارت این سازمان پرداخت شده است. اگر به برخی
سیاستهای رایج در صداوسیما منتقد هستیم به این معنا نیست که دولت نسبت به زحمتکشان این سازمان ناسپاس است.
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- همیشه برنامه دولت استفاده از چهرهها و اشخاص توانا و شایسته در خدمت به مردم فارغ از گرایشهای سیاسی بوده است
و معتقدیم باید از همه اصلاحطلبان متدین و بااخلاق و اصولگرایان متدین و روشنفکر که سرمایههای اجتماعی ما هستند بهره

بگیریم و کنار گذاشتن این اشخاص کاری نشدنی است. چرا که حذف یک جناح سیاسی درون نظام امکانپذیر نیست و همه
افراد باید تکریم شوند و برخی اقدامات بازدارنده در این رابطه به نفع منافع ملی کشورمان نخواهد بود.

- در مورد معوقات بانکی/ البته آمار و ارقام رییس کل بانک مرکزی اعلام شد. کسانی که معوقات خود را پرداخت نکردهاند به
دو دسته اشخاص تقسیم میشوند؛ آنها که ناتوان در ایفای تسهیلات هستند؛ که باید آنها را کمک کرد لذا همه استانداران موظف

شدند مورد به مورد این افراد را کمک کنند. اما بخشی دیگر میخواهند سوءاستفاده کنند و ایفای تعهد نکنند که قوه قضاییه با
آنها برخورد خورد خواهد کرد. البته بخشی از این معوقات دریافت شده است.

- رشد اقتصادی 5 درصدی برای سال آینده/ همه مراجع و کانون های بین المللی، رشد اقتصادی ایران برای سال آینده را 5
الی 6 درصد اعلام کرده اند، ولی اگر این نظرات را هم کنار بگذاریم با برنامه ریزی های دولت و سرمایه گذاری های خارجی

که پس از فضای برجام اتفاق افتاده است، شاهد رشد اقتصادی خواهیم بود.
* سوئیفت/ یک امکان ارتباط بین بانکی است که در زمان تحریم از آن برخوردار نبودیم، اما امروز تمام بانکهایی که به خاطر

موضوع هستهای تحریم بودند با برداشته شدن این تحریمها از این امکان برخودار هستند و اگر تعللی در این رابطه اتفاق
میافتد باید پیگیری شود.

 * رشد اقتصادی/ به رغم تحریم ها، سه درصد بود و به طور متوسط برای سال آینده 530 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاری
خواهیم کرد که تفکیک شده و این غیر قابل کتمان است. همه تلاش ها برای برداشتن تحریم از اقتصاد ملی بود و رشد پنج و 6

درصدی برای سال آینده حداقل رشدی است که می توانیم داشته باشیم.
- در مورد مشکلات لایحه چند دوازدهمی/ ما قصد لجاجت با مجلس را نداریم. آخرین بودجه چند دوازدهمی مربوط به سال ۹۲

بود که مشکلاتی را برای ما ایجاد کرد؛ مثلا در آن لایحه نرخ ارز رسمی هزار و ۲۲۶ تومان بود ولی با اجرای لایحه بودجه نرخ
ارز به دو هزار و ۵۰۰ تومان افزایش یافت که یکی از دلایل اختلافات ما با بانک مرکزی و معوقات، همین مسئله است. فکر

میکنیم مسئله بودجه از طریق گفتوگو با مجلس قابل حل شدن است دولت نیز قانونمدار است و مخالفتی هم با لایحه چند
دوازدهمی نداریم.

- همسانسازی حقوق کارمندان دولت/ این مسئله از فروردین سال ۹۵ صورت میگیرد و کسانی که از فوقالعاده حقوق
براساس ماده ۱۰ بند ۶۵ استفاده نکردهاند از سال دیگر استفاده میکنند.

- ابطال نرخ جدید جرائم رانندگی توسط دیوان عدالت اداری/ دیوان عدالت اداری در این باره اعلام کرده است که این مقدار
از افزایش جرائم برابر با مستندات قانونی نیست. قانون به دولت اجازه داده است با توجه به نرخ تورم هر سه سال یکبار نرخ

جرائم را افزایش دهد که در این باره سوالهای بسیاری مطرح است؛ یعنی مشخص نیست که براساس میانگین نرخ تورم
جرائم افزایش یابد یا نرخ تورم تجمیع شود.

- دلیل افزایش قیمت جرایم راهنمایی و رانندگی/ ما در اینجا میبینیم که قانون در باره سکوت کرده و دست دولت را باز
گذاشته است. ما علاقه به افزایش قیمت نداریم، ولی پلیس راهنمایی و رانندگی میگوید که افزایش نرخ جرائم عاملی

بازدارنده و موثر در عدم افزایش تخلفات است؛ با این حال دولت روز یکشنبه نسبت به این مسئله بازبینیهایی داشته و شاهد
تغییراتی هستیم.

 

 

Page 2 of 2


